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RG.0002.35.2017 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXV/2017  

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 29 listopada 2017 r. 

 

  W sesji udział wzięło 14 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 19 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

  Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:45. 

 

Ad. 1. 

  Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Pan Jan Fels. Ponadto Przewodniczący Rady przeprosił zaproszonych gości za przesunięcie czasu 
rozpoczęcia sesji z powodu przedłużenia się Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju.  

 

Ad. 2. 

   Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

 

Ad. 3. 

   Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad:  

 projektu uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Zbrosławice z organizacjami 
pozarządowymi w roku 2018 – XIV, 

 projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice 
na lata 2017-2027 – XV, 

 projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – XVI. 

Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenia wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i 
przeciwdziałania narkomanii na rok 2018” – I, 

b) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Czekanowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Czekanowie – II, 

c) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Przezchlebiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Przezchlebiu – III, 

d) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Kopienicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kopienicy – IV, 

e) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Ziemięcicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ziemięcicach – V, 

f) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana 
Pawła II w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Kamieńcu w ośmioletnią 
Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła 
II w Kamieńcu – VI, 

g) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole 
Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 
Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach – VII, 

h) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Wieszowie w ośmioletnią 
Szkołę Podstawową im. gen. Jerzego Ziętka w Wieszowie – VIII, 

i) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Zbrosławicach w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Zbrosławicach – IX, 

j) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Bytom w sprawie zasad prowadzenia 
Pozaszkolnego Punktu Katechetycznego Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego w 
Rzeczypospolitej Polskiej – X, 

k) przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków – XI, 

l) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę – XII, 

m) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków – XIII, 

n) Programu współpracy Gminy Zbrosławice z organizacjami pozarządowymi w roku 2018 – 
XIV, 

o) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 – XV, 

p) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 – XVI. 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów, wniosków i interpelacji radnych. 

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

14. Zamknięcie sesji. 

   

  Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie (14 „za”). 

 

Ad. 5. 

Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie (14 „za”).    

  

 



3 

 

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie sprawozdawczym odbyła dwa 
posiedzenia: 

 22 listopada br. odbyło się posiedzenie Komisji w temacie: „Zapoznanie się z projektem 
budżetu na rok 2018”, Komisja przyjęła pozytywną ocenę, oceniając budżet na miarę 
możliwości finansowych, jednakże wskazała na brak istotnych inwestycji na rok 2018 a 
także na najbliższe lata w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 

 27 listopada br. odbyło się posiedzenie Komisji w temacie: „Kontrola realizacji wniosków 
Komisji Rewizyjnej za 2017 rok”, wnioski dotyczyły następujących zagadnień:  

o kanalizacji – Komisja Rewizyjna wnioskowała o wzmożenie wysiłków na rzecz 
pozyskania funduszy zewnętrznych na jej budowę,  

o rozważenia możliwości instalacji monitoringu w Gminie (etapami – najpierw 
Zbrosławice i Kamieniec, później następne miejscowości), była to wyraźna 
sugestia Komendanta Policji, który uzasadnił znaczący wpływ  na poprawę 
bezpieczeństwa naszych mieszkańców w przypadku zainstalowania tych 
urządzeń, 

o przeznaczenia dodatkowych pieniędzy na ponadnormatywną służbę policji w 
zakresie kontroli drogowych (przestrzeganie prędkości), 

o poprawy bezpieczeństwa, szczególnie na skrzyżowaniach w Boniowicach, 
Świętoszowicach i Czekanowie (stałe wywieranie nacisku w formie pisemnej do 
ZDP a także do GDDKiA), 

o remontu budynku OSP w Świętoszowicach. 

Przedstawione przez Wójta Gminy Zbrosławice odpowiedzi na ww. wnioski w części 
nie spełniły oczekiwań Komisji Rewizyjnej, ponieważ nie dały nadziei na rozwiązanie 
problemów mieszkańców – dotyczy to budowy kanalizacji oraz poprawy 
bezpieczeństwa poprzez instalację monitoringu. Pozostałe wnioski w opinii Pana 
Wójta będą realizowane w 2018 roku, bądź są już realizowane. Komisja Rewizyjna 
ma świadomość ograniczeń finansowych wynikających z braku funduszy na ww. 
cele, jednakże zagadnienia te są priorytetowe na ten rok oraz następne lata.   

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 29 listopada br. w temacie: „Opiniowanie 
projektów uchwał”. 

 Pani Zofia Woźniak poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno wyjazdowe posiedzenie w dniu 14 listopada 
br. w tematach: „Informacja o aktualnym stanie budowy filii oddziału biblioteki w Ziemięcicach”, 
„Rozbudowa Przedszkola w Świętoszowicach” oraz „Informacja o pozostałych przedsięwzięciach 
z zakresu kultury, sportu i oświaty”. Ponadto Komisja zaopiniowała 9 projektów uchwał, które 
również będą podejmowane na dzisiejszej sesji.  

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła 
dwa posiedzenia: 

 8 listopada br. w temacie „Zapoznanie się z działalnością składowiska odpadów w 
Rybnej”, 

 15 listopada br. w temacie „Spotkanie z hodowcami ptaków”. 

Zapytań ani uwag nie wniesiono.     

 

Ad. 7. 

 Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności            
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

   Zapytań ani uwag nie wniesiono.  
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Ad. 8. 

   Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 31 października 2017 r. do 29 listopada                 
2017 r. – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski poinformował, iż:     

 uczestniczył w kolejnej edycji „Stacji Dźwięku”, podziękował również GPW za udostępnienie 
obiektu,  

 spotkał się z przedstawicielami stowarzyszenia dotyczącego kontynuacji nauki pływania dla 
dzieci szkolnych z Gminy Zbrosławice, 

 odbyło się w dwóch częściach spotkanie z jubilatami (50 , 60 i 65 lat po ślubie), 

 odbyło się kolejne spotkanie ze Starostą (uczestniczyła w nim Pani Sekretarz), 

 uczestniczył w olimpiadzie specjalnej, organizowanej przez DPSy, (olimpiada odbyła się w 
Miedarach), 

 odbyła się olimpiada przedszkolna w Kopienicy (I edycja),  

 spotkał się z mieszkańcami Ziemięcic w temacie odpadów, Gmina prowadzi postępowanie, temat 
ten budzi duże oburzenie, zdaniem mieszkańców Wójt nie wywiązuje się z nałożonych 
obowiązków (nie pomaga przedstawianie faktów, że zapadła uchwała o zakazie stosowania 
osadów, niestety uchylona przez nadzór prawny Wojewody), 

 uczestniczył w wyjazdowym posiedzeniu Poselskiej Komisji Ochrony Środowiska, sprawa 
dotyczyła pozostałości po zakładach chemicznych w Tarnowskich Górach, 

 uczestniczył w koncercie charytatywnym zorganizowanym przez Stowarzyszenie „Niech się nie 
udarzy”, koncert odbył się na potrzeb zakupu sprzętu dla oddziału udarowego, gwiazdą wieczoru 
był Piotr Polk, 

 spotkał się z przedstawicielami podregionu bytomskiego – przygotowanie do zgromadzenia 
Górnośląsko - Zagłębiowskiej Metropolii, 

 odbyło się zgromadzenie subregionu centralnego, 

 spotkał się z Panem Klimowiczem w sprawie wyznaczenia innych dróg transportowych, 

 spotkał się z Posłem Panem Jerzym Polaczkiem, podczas spotkania Pan Wójt przedstawił 
problem wciskania dróg w ziemie w efekcie czego pobocza wychodzą na zewnątrz, powoduje to, 
że sama jezdnia staje się korytem w którym gromadzi się woda, poprosił Pana Posła, aby wniósł 
w tej sprawie inicjatywę poselską jak i również w kwestii osadów, trzeci poruszony temat dotyczył 
budowy ronda w Szałszy w związku z inwestycją MLP o której była już mowa na Komisji Budżetu, 

 uczestniczył w Wieloboju Sołectw – tenis stołowy (I miejsce Wieszowa, II miejsce Przezchlebie, 
III miejsce Szałsza, IV miejsce Czekanów). 

 

Ad. 9. 

 Wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Sołtys Jasiony, Pani Wanda Suchoszek pragnęła podziękować panom z Gospodarki 
Komunalnej za wyczyszczenie rowu w miejscowości Jasiona. Ponadto dodała, iż pilną sprawą 
jest postawienie znaku wyznaczenia drogi z pierwszeństwem przejazdu lub ustawienie lustra 
na ul. Bocznej w stronę Księżego Lasu w związku ze zwiększeniem się ruchu na ww. odcinku. 
Zapytała również Panią Wójt czy udało się cokolwiek zrobić w kwestii pomocy dla Pana 
Wysockiego?  

Zastępca Wójta Gminy, Pani Katarzyna Sosada odpowiedziała, iż zbiórka publiczna będzie 
realizowana poprzez fundację.  

 Sołtys Ziemięcic, Pan Alojzy Szyguła pragnął podziękować panom z Inwestycji za 
zabudowanie znaku wyświetlającego prędkość pojazdów. Ponadto Pan Alojzy Szyguła 
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poinformował, iż wystosował pismo do właściciela wszystkich pól na terenie Ziemięcic. W 
temat aplikowania osadów komunalnych bardzo mocno zaangażowali się Pani Wójt, Pan Wójt 
oraz Naczelnik Pani Beata Dzielicka. Poprosił również sołtysów południowych stron (Szałsza, 
Czekanów, Świętoszowice, jak i również Zbrosławice i Wieszowa), aby również zaangażowali 
się w ten temat. Pan Wójt rozmawiał już z parlamentarzystami w tej sprawie.  

 Sołtys Zbrosławic, Pani Karina Respondek poruszyła temat ulicy Kościuszki oraz Polnej (tory 
kolejowe). Nie dzieje się w tym zakresie nic już prawie 15 lat. Ponadto dodała, iż była na 
oględzinach tego terenu z Naczelnikiem Panem Jakubem Kuklińskim. Sprawa ta wygląda 
bardzo nieciekawie. Na torowiskach, które jeszcze tam są (bo nie można ich usunąć) 
powstaje „jezioro”. Dodała również, że rowy są nieudrożnione. Zapytała na jakim etapie 
obecnie jest ww. sprawa oraz co możemy w tym zakresie zrobić?  

p.o. Zastępcy Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, iż około 24 listopada br. zostało 
wysłane zlecenie do GZK odnośnie ulicy Kościuszki, m.in. wykonanie przecinki w poboczu 
ulicy Kościuszki w Zbrosławicach za torami w celu sprawnego odprowadzania wody opadowej 
do rowu, wykonanie, odtworzenie, udrożnienie rowu przydrożnego w ciągu ulicy Kościuszk i w 
Zbrosławicach na odcinku od ulicy Zielonej w kierunku suwu oraz usunięcie naniosu ziemnego 
i wykonanie przecinki w poboczu ulicy Kościuszki w rejonie torowiska.  

Pani Karina Respondek odpowiedziała, iż wie o tym, gdyż są to działania, które powzięli wraz 
z Panem Naczelnikiem Jakubem Kuklińskim. Chodzi o to czy Gmina może wystosować pismo 
do Kolei by usunęli to torowisko, gdyż z tego co pamięta Koleje Polskie parokrotnie 
informowało, aby Gmina usunęła to sobie na własny koszt. Zapytała jak wygląda sprawa w 
obecnej chwili?  

p.o. Zastępcy Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, iż możemy napisać pismo do 
PKP, natomiast jest to linia nieczynna. Parę razy otrzymaliśmy odpowiedź z ich strony, iż nie 
posiadają pieniędzy na nieczynne linie i po prostu nie zajmują się tym w żaden sposób. Temat 
ten był przerabiany przy wiaduktach i ich likwidacji (2 lub 3 lata temu), jak i również podczas 
awarii zarwania przepustu przy DPS w Miedarach. PKP widząc, iż faktycznie jest to z ich 
winny, na ich terenie wykonało te naprawy. Jeżeli chodzi o nieczynne torowiska  ciężko jest 
zmusić ich do tego, aby cokolwiek zrobili.   

 Komendant Policji Pan Rafał Openchowski poruszył temat ponadgabarytowych pojazdów. 
Temat ten regulują przepisy oraz rozporządzenia, które dotyczą pojazdów poruszających się 
po drogach. Ciągnik pozagabarytowy, który faktycznie swoimi rozmiarami jest już 
zakwalifikowany do grupy transportowej, to w tym momencie osoby, które poruszają się nim 
po drogach publicznych muszą posiadać zezwolenia. Ponadto dodał, iż nie posiadamy chyba 
tutaj takiej sytuacji (odnośnie sprawy, którą poruszył Pan Wójt), jednakże może zorientować 
się jakiego rodzaju są te ciągniki. Sytuacja ta dotyczy również Pana Komendanta z uwagi na 
to, że mieszkańcy dzwonią informując, iż mają problem z poruszaniem się. Jeżeli chodzi o 
temat torowiska zaproponował, aby wspólnie UG oraz Komenda Policji wystosowali pismo do 
PKP, z informacją o znajdujących się tam zagrożeniach. Możliwe, że wspólne wystosowanie 
pisma pomoże w powzięciu jakichkolwiek działań z ich strony na tym terenie.   

Pani Karina Respondek powiedziała, iż zgłosi się do Pana Komendanta w sprawie wspólnego 
wystosowania pisma do PKP.   

 

Ad. 10. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan  Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)  w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, rozwiązywania problemów alkoholowych i 
przeciwdziałania narkomanii na rok 2018”   

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących się”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/376/2017 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki, 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii na rok 2018” została podjęta 



6 

 

przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących się” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu.  

 

b) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Czekanowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Czekanowie 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/377/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Czekanowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Czekanowie 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do 
niniejszego protokołu.  

 

c) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Przezchlebiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Przezchlebiu 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

 Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/378/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Przezchlebiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Przezchlebiu 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu. 

 

d) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Kopienicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kopienicy 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/379/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Kopienicy w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kopienicy 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 

 

e) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Ziemięcicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ziemięcicach  

   Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
(9 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/380/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Ziemięcicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Ziemięcicach 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu. 

 

 
 
 



7 

 

f)  w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. 
Jana Pawła II w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Kamieńcu w ośmioletnią 
Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w 
Kamieńcu 
 
   Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
(9 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/381/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Zespole Szkół Ogólnokształcących im. Jana 
Pawła II w Kamieńcu w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Zespole Szkół 
Ogólnokształcących im. Jana Pawła II w Kamieńcu została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 
0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

g) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w 
Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Zespole 
Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/382/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej 
sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach w ośmioletnią 
Szkołę Podstawową w Zespole Szkolno – Przedszkolnym w Miedarach została podjęta przy 14 
głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

h) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Wieszowie w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. gen. Jerzego Ziętka w Wieszowie 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/383/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
Zespołu Szkół w Wieszowie w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. gen. Jerzego Ziętka w Wieszowie 
została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu. 

i) w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Zbrosławicach w 
ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Zbrosławicach 

   Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie 
(9 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/384/2017 w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego 
Zespołu Szkół w Zbrosławicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w 
Zbrosławicach została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

j) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Bytom w sprawie zasad 
prowadzenia Pozaszkolnego Punktu Katechetycznego Kościoła Adwentystów Dnia Siódmego w 
Rzeczypospolitej Polskiej 

  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia Woźniak 
poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (9 „za”, 0 
„przeciw”, 0 „wstrzymujących się”). 



8 

 

   Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/385/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 
Miastem Bytom w sprawie zasad prowadzenia Pozaszkolnego Punktu Katechetycznego Kościoła 
Adwentystów Dnia Siódmego w Rzeczypospolitej Polskiej została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

k) w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/386/2017 w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy 14 
głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

l)  w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/387/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę  została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 
17 do niniejszego protokołu. 

m) w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia 
ścieków 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/388/2017 w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

n) w sprawie Programu współpracy Gminy Zbrosławice z organizacjami pozarządowymi w roku 2018 

   Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/389/2017 w sprawie Programu współpracy Gminy Zbrosławice z 
organizacjami pozarządowymi w roku 2018 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

o) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    

  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/390/2017 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Zbrosławice na lata 2017-2027 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 

p) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2017 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (14 „za”, 0 „przeciw”, 0 
„wstrzymujących”).    
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  Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
14 radnych. Uchwała o Nr XXXV/391/2017 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 
2017 została podjęta przy 14 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 21 
do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. i 12.   

 Realizacja postulatów, wniosków i interpelacji radnych: 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Zofia 
Woźniak przeczytała informacje nt. realizacji wniosków oraz interpelacji radnych w minionym 
okresie, stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels podziękował władzom gminy jak i również policji 
za zamontowanie osłon na przystankach autobusowych.  

 Radny Pan Grzegorz Kłaczek poinformował, iż wpłynęło pismo Rady Rodziców z Wieszowy 
odnośnie ulicy Jagodowej. Problem ulicy Jagodowej istnieje już od kilku lat, gdyż jest 
poruszany również na zebraniach wiejskich. Problem dotyczy przebudowy tej ulicy, zrobienia 
progów spowalniających oraz miejsca do zatrzymywania się samochodów, którymi dzieci są 
zawożone do szkoły. Rada Rodziców złożyła do Wójta Gminy Zbrosławice pismo. Radny Pan 
Grzegorz Kłaczek poprosił o uwzględnienie w przyszłym roku w budżecie wykonania 
przebudowy ww. ulicy. Ponadto dodał, iż obecnie miejsce to jest niebezpieczne z uwagi na to, 
iż droga ta jest wąska. W ww. piśmie Rada Rodziców zwróciła się również z prośbą, aby ulicę 
Jagodową zrobić ulicą jednokierunkową, natomiast nie uwzględniła ona opinii mieszkańców. 
Rada Rodziców chce, aby droga ta była jednokierunkową, natomiast mieszkańcy pragną by 
pozostała dwukierunkową.  Radny powiedział, iż postulował by za tym, aby ww. droga 
pozostała dwukierunkową, ponieważ mieszkańcy zwracali się również do niego z wnioskami w 
tej sprawie. Obecnie zbierane są podpisy za tym, aby ulicę Jagodową pozostawić 
dwukierunkową. Radny Pan Grzegorz Kłaczek zawnioskował o wykonanie projektu, zrobienie 
miejsc parkingowych, jak i również wykonanie progów spowalniających na ulicy Jagodowej w 
Wieszowie.  

 Radna Pani Krystyna Graca ponownie zawnioskowała o urządzenie terenu przystanku w  
Miedarach – posesja nr 17. Wiele razy teren ten był już utwardzany, natomiast są to roboty 
prowizoryczne. W tym roku został również utwardzony. Ponadto dodała, iż teren ten wymaga 
porządnego remontu, czyli albo nakładki bitumicznej, albo kostki brukowej. Odnośnie 
ostatniego złożonego wniosku (o zamontowanie progu spowalniającego) dodała, aby progi 
spowalniające były także przy ulicy Głównej prowadzącej na boisko sportowe w Miedarach.  

 Radny Pan Rafał Kubik powiedział, iż miał zapytanie od jednego mieszkańca odnośnie 
azbestu. Mianowicie, czy musi złożyć nowe podanie o utylizację azbestu, czy to, które złożył w 
ubiegłym roku dalej jest aktualne? Ponadto Radny zapytał, czy cos więcej na ten temat 
wiadomo?  

Naczelnik Pani Beata Dzielicka odpowiedziała, iż jeżeli chodzi o informacje to do 31 stycznia 
każdego roku składa się je do UG (wymóg ustawowy).  

 Radny Pan Wiesław Topór poinformował, że strażacy z OSP w Zbrosławicach zwrócili się do 
niego z prośbą o interwencje, która ma dotyczyć sytuacji lokalowej. W ich budynku głównym 
problemem w chwili obecnej jest sprawa centralnego ogrzewania. Piec, który strażacy 
użytkują został zakupiony w 2006 r., w chwili obecnej zasobnik do tego pieca (ekologiczny 
piec na groszek) zniszczył się. Jest również problem ogrzewania pomieszczeń, gdzie 
składowana jest odzież ochronna. Ponadto dodał, iż były trudności z zakupem węgla. Dodał, 
iż był tam na miejscu i zobaczył na czym ww. problemy polegają. Poruszył również temat 
zmniejszenia się ilości chętnych do działania w OSP Zbrosławice. Majątek OSP Zbrosławice 
ostatnio się powiększył z uwagi na zakup nowego wozu strażackiego. Dotychczas w OSP 
Zbrosławice nie było w ogólne szatni. Strażacy zebranymi pieniędzmi tworzą ją. Radny 
poprosił o interwencję Wójta Gminy, aby ktoś z podległych służb dokonał obdukcji i w jakiś 
sposób im pomógł.  
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 Radny Pan Alojzy Szyguła poinformował, iż dwóch rolników z Świętoszowic zgłosiło się do 
niego w sprawie drogi w Świętoszowicach. Na pewnym odcinku drogi (lasu) drzewa 
zastawiają drogę. Zapytał do kogo należy się zgłosić, aby przyciąć ww. drzewa?  

Wójt Gminy Zbrosławice, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż przede wszystkim należy 
zlokalizować ww. odcinek oraz sprawdzić własność. Poprosił o wykonanie szkicu, z którego 
będzie wynikało którego miejsca dotyczy ww. problem. Dzięki katastru będziemy w stanie 
ocenić do kogo się ewentualnie zwrócić.  

 

Ad. 13. 

 W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radny Pan Joachim Pieczka powiedział, iż we wrześniu na zebraniu wiejskim w Czekanowie 
padł wniosek o sfinansowanie przez UG sygnalizatora świetlnego na drodze krajowej. Zapytał 
jak ta sprawa wygląda, czy jest odpowiedź na ww. wniosek?  

p.o. Zastępcy Naczelnika Pan Michał Skowron odpowiedział, iż z tego co kojarzy 
otrzymaliśmy już odpowiedź od GDDKiA, natomiast udzielona odpowiedź była bardzo 
wymijająca. Dodał, iż niestety nie ma jej obecnie przy sobie ale może przesłać skan 
otrzymanego pisma Radnemu w dniu jutrzejszym na maila.  

Wójt Gminy Zbrosławice, Pan Wiesław Olszewski dodał, że nie czytając pisma, które wyszło 
od nas, dekretując otrzymaną odpowiedź na wydział GK napisał „proszę zapytać o możliwość 
i ewentualnie sposób współfinansowania”. Temat ten powstał znacznie wcześniej, obecnie go 
odświeżamy. Ponadto dodał, iż Naczelnik przysłał mu pismo dokładnie o tej treści o które go 
prosił, które zostało wysłane jako pierwotne. Pismo to zostało ponownie wysłane, aby 
GDDKiA określiła sposoby procentowe udziału w tym przedsięwzięciu.  

 Radna Pani Krystyna Graca zapytała czy ulica Kolejowa w Miedarach jest już drogą 
publiczną, gminna, gdyż nie było tam prawnego dojazdu do nieruchomości. Zapytała jak ww. 
sprawa wygląda obecnie? Zapytała również kiedy i czy w ogóle będzie uchwalone Studium 
nad którym była debata w br.?  

Wójt Gminy Zbrosławice, Pan Wiesław Olszewski odpowiedział, iż na pierwsze zadane 
pytanie nie jest w stanie w tym momencie odpowiedzieć, Pani Wójt zrobi to za chwilę. Jeżeli 
chodzi o drugie pytanie to jesteśmy na ukończeniu i chcieliśmy nawet prosić Przewodniczącą 
Komisji Budżetu o spotkanie w tej materii dlatego, że zostało nam do opracowania z 400 
wniosków 44. Dodał, iż myśli, że to kwestia dwóch dni, aby to zakończyć. Następnie firma 
„Teren” musi nasze uwagi uwzględnione wprowadzić w dokument, który zostanie państwu 
przedstawiony już pod obradę. Wstępne nasze propozycje jeżeli chodzi o termin Komisji to 
18.12.2017 r.  

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jan Fels zaproponował termin następnej sesji Rady Gminy 
na 20 grudnia 2017 r. o godz. 16:00 oraz zwrócił się z prośbą do Przewodniczącej Komisji 
Budżetu, aby Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w tym dniu rozpoczęła się o godz. 
14:30 z uwagi na przedłużanie się jej.  

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Pani Józefa Boron wstępnie poinformowała, iż najbliższa 
Komisja Budżetu odbędzie się 13 grudnia br. o godz. 15:00, kolejna Komisja Budżetu 
odbędzie się 18 grudnia br. o godz. 14:00 (w temacie Studium) oraz 20 grudnia br. (w temacie 
opiniowania projektów uchwał oraz pozostałych spraw) o godz. 14:30, natomiast po niej 
odbędzie się sesja o godz. 16:00. 

 Pani Karina Respondek poinformowała Komisje Rolnictwa, iż po rozmowach z 
Przewodniczącą Komisji Budżetu przesuwamy Komisję Rolnictwa w dniu 18 grudnia br. na 
godz. 17:00. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Pani Zofia Woźniak zaproponowała Komisję Oświaty na 11 
grudnia br. o godz. 14:30 (temat sprawozdanie i plan). Ponadto, poprosiła o przesyłanie 
tematów na plan pracy komisji na 2018 rok.  

 Przewodnicząca Komisji Budżetu, Pani Józefa Boron również poprosiła o przesyłanie tematów 
na plan pracy komisji na 2018 rok - do 13 grudnia br. 
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 Zastępca Wójta Gminy, Pani Katarzyna Sosada w związku z tym, iż trwa do jutra głosowanie 
nad budżetem partycypacyjnym zaapelowała do wszystkich, którzy jeszcze nie zagłosowali.   
W ww. głosowaniu występują dwa zadania inwestycyjne z terenu naszej gminy: zadanie nr 17 
– budowa chodnika w miejscowości Świętoszowice, zadanie nr 19 – rozbudowa w DPS 
Miedarach. Zachęciła wszystkich do zagłosowania na któreś z ww. zadań. Ponadto Pani 
Katarzyna Sosada poinformowała, iż 10 grudnia br. odbędzie się „Jarmarkowo” (na terenie 
parkingu UG).  

 Wójt Gminy Zbrosławice, Pan Wiesław Olszewski odnośnie zadanego pytania przez Panią 
Krystynę Graca odpowiedział, iż niestety ze względu na problemu z katastrem nie udzielimy 
odpowiedzi dzisiaj.  

 Radna Pani Krystyna Graca odpowiedziała, iż odpowiedź na zadane przez nią pytanie 
prawdopodobnie nie znajduje się w katastrze.  

Odpowiedziano, iż odpowiedź na ww. pytanie zostanie udzielona na najbliższej sesji.  

Ad. 14. 

  Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  17:50 

 

  Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXV/376/2017 do Nr XXXV/391/2017 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 21 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 

 
 
Protokołowała                                                                                                         Przewodniczący Rady 
Młodszy Referent Małgorzata Jędruś                                                                                Jan Fels 


